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P R O T O K Ó Ł 42 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Planu Miejscowego Rady 
Miejskiej w Strykowie odbytego w dniu 10 czerwca 2009 roku.  

 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz osoby zaproszone wg załączonej listy 
obecności. 
Powitał zebranych i posiedzenie prowadził Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska i Planu Miejscowego Rady Miejskiej w Strykowie Pan Czesław Polit.  
 
Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Informacja na temat programów dot. energii odnawialnej oraz rozwoju agroturystyki 
na terenie Gminy Stryków. 

2. Stan zaawansowania prac nad planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Stryków.  

3. Podsumowanie pracy Komisji za I półrocze 2009 roku oraz ustalenie planu pracy na II 
półrocze 2009 roku. 

4.  Sprawy różne, w tym omówienie Sprawozdania z realizacji Gminnego programu 
ochrony środowiska dla Miasta-Gminy Stryków oraz Sprawozdania z realizacji 
Gminnego planu gospodarki odpadami dla Miasta-Gminy Stryków.  

 
Ad. 1. Informacja na temat programów dot. energii odnawialnej oraz rozwoju 
agroturystyki na terenie Gminy Stryków. 
 
Przewodniczący Komisji poinformował, że będzie to bardziej dyskusja niż informacja, dużo 
ostatnio się mówi na temat odnawialnych źródeł energii, zaproponował, aby rozważyć 
możliwość montażu kolektorów słonecznych na budynkach użyteczności publicznej, np. 
szkoły, ośrodki zdrowia.  
 
Pani Bożena Motylińska zastępca burmistrza poinformowała, że można pozyskać dotacje z 
PROW, ale na inwestycje powyżej 50 mln. 
 
Następnie głos zabrał Burmistrz Andrzej Jankowski, który powiedział, że są sfery 
działalności gospodarczej na terenie naszej gminy, gdzie będą wykorzystywane odnawialne 
źródła energii, np. będzie uruchomiona turbina, może będzie wymiana na nową, turbina 
została przejęta, aby wykorzystać ją do oświetlenia zalewu. Jeśli chodzi o sprawę wiatraków 
to kilka firm ubiegało się o informację na temat terenów, gdzie rolnicy indywidualni byli 
zainteresowani ich montażem. Następna kwestia to budynki użyteczności publicznej, trwają 
ich remonty wewnątrz, następnie na zewnątrz, ostatnim elementem może być montaż 
kolektora, rozważa się także możliwość instalacji pomp cieplnych w ośrodku zdrowia w 
Strykowie. Następnym źródłem wykorzystywanym na naszym terenie może być biomasa do 
produkcji cieplnej, są zainteresowane dwie firmy, w tym wypadku musi być wykorzystane 
położenie terenu, np. przy oczyszczalni ścieków w Bratoszewicach, musi być także bliskość 
odbiorców ciepła, jest to alternatywa dla rolników zainteresowanych dostarczaniem masy 
zielonej z kukurydzy, mogą być przetwarzane osady ściekowe, to jest na etapie pomysłu. 
Następnie Burmistrz mówił rozwoju agroturystyki, na naszym terenie jest on niski, być może 
spowodowane jest to bliskością aglomeracji Łódź oraz rozwojem inwestycyjnym na terenie 
Gminy Stryków, jednak są gospodarstwa, które rozważają rozpoczęcie działalności 
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agroturystycznej (w Warszewicach i w Klęku), potrzebna jest baza obsługi turystów i 
niektórzy mają na to pomysł – teren Parku Krajobrazowego.  
 
Pani Burmistrz poinformowała członków Komisji, że na terenie Gminy Stryków 
zarejestrowane są dwa gospodarstwa agroturystyczne, choć nie maja one obowiązku 
rejestrowania, ale nasza Gmina zaznaczyła, aby były odnotowywane takie zgłoszenia, w 
gospodarstwie agroturystycznym w Klęku jest 12 łóżek hotelowych, w Cesarce 10 łóżek 
hotelowych, prawdopodobnie zainteresowanie jest, ponieważ gospodarstwa nadal działają.  
 
Pani Anna Szychowska inspektor Urzędu M-G Stryków poinformowała, że z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi można 
uzyskać do 80% zwrotu kosztów całkowitych wykorzystywanych w budynkach użyteczności 
publicznej bądź wykorzystywanych przez samorząd.  
 
Przewodniczący Komisji mówił, że z UE można pozyskać środki, jednak musi być 
opracowany wieloletni program dla całej gminy.  
 
Radny Jarosław Filipiński zapytał czy będzie konieczna zmiana planu zagospodarowania 
przestrzennego, jeśli chodzi o wysokość wiatraków.  
 
Radny Wojciech Cichosz zauważył, że ogrzewanie budynków publicznych kosztuje znaczne 
ilości pieniędzy, radny zasugerował, aby do wykorzystywanego paliwa (węgiel, olej) 
dokładać biomasę, zrębki, brykiet, co pozwoli obniżyć koszty ogrzewania.   
 
Pani Burmistrz odpowiedziała na pytanie radnego Filipińskiego dot. konieczności zmiany 
pzp, pani Burmistrz poinformowała, że nie ma takiej potrzeby, bo tego typu urządzenia są 
wyłączone spod zapisu w sprawie wysokości budynków, regulują to przepisy szczegółowe.  
 
Następnie Burmistrz mówił o zakładzie utylizacji, nad którym trwają prace, są już 
skonkretyzowane, w najbliższych dniach odbędzie się prezentacja licencji, pojawi się składka 
naliczana na jednego mieszkańca, prace nabierają tempa, jeśli uda się wybudować zakład to 
będzie to docelowe rozwiązanie gospodarki śmieciowej dla 24 gmin, w tym Gminy Stryków.  
 
Ad. 2. Stan zaawansowania prac nad planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Stryków. 
 
Burmistrz poinformował, że w dniu dzisiejszym odbędzie się spotkanie z panią Mirowską z 
Biura WMW w sprawie rozstrzygnięcia 17 uwag do projektu planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Stryków, na kolejnym posiedzeniu będą zaprezentowane materiały do 
zaakceptowania.  
 
Pani Anna Orłamowska inspektor Urzędu M-G Stryków poinformowała, że zgodnie z 
zawartą umową i harmonogramem do dnia 15 maja plan był wyłożony do publicznego 
wglądu, po 21 dniach następuje rozpatrzenie uwag (dziś mija termin), przyjeżdża Biuro 
WMW z przygotowanymi materiałami, do dnia 30 czerwca nastąpi przekazanie kompletu 
materiałów do biura Rady Miejskiej, plan będzie ważny po 30 dniach od ogłoszenia w 
Dzienniku Urzędowym Województwa Łódzkiego.  
 
Przewodniczący Rady Paweł Kasica zapytał, na jakim etapie opracowania są miejscowe 
plany w Kiełminie i Zelgoszczy.  
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Pani Orłamowska odpowiedziała, że buro projektowe pana Reterskiego poinformowało, że 
brak jest tylko uzgodnienia z Urzędu Górniczego w Kielcach, ale termin 21 dni na 
wypowiedzenie już minął, więc trzeba to traktować, jako zgodę, wkrótce będzie uzgadniany 
termin wyłożenia planów.  
 
Przewodniczący Komisji zaproponował zmianę w porządku posiedzenia, punkt 4 przenieść 
do p. 3, a p. 3 do p. 4.  
Zmiana została przyjęta jednogłośnie.  
 
Ad. 3. Sprawy różne, w tym omówienie Sprawozdania z realizacji Gminnego programu 
ochrony środowiska dla Miasta-Gminy Stryków oraz Sprawozdania z realizacji 
Gminnego planu gospodarki odpadami dla Miasta-Gminy Stryków. 
 
Na wstępie Pani Burmistrz odczytała pismo z GDDKiA w sprawie zaplanowanych przejść 
dla zwierząt w projektowanych autostradach.  
 
Pani Anna Szychowska omówiła Sprawozdania z realizacji Gminnego programu ochrony 
środowiska dla Miasta-Gminy Stryków, którego przedłożenie do dnia 30 marca Radzie 
Miejskiej jest obowiązkiem ustawowym. Sprawozdanie zawiera informację o odpadach i 
ochronie środowiska. Informacja o odpadach zawiera inf. jak się kształtowała sytuacja dot. 
gospodarki odpadami, ile było odpadów komunalnych, segregowanych, jaki jest system 
gospodarki odpadami w gminie, ile wytwarzanych odpadów w sektorze gospodarczym, 
prognoza zmian ilości odpadów. Ilość odpadów jest na porównywalnym poziomie, wszyscy 
mieszkańcy są objęci programem odbioru od indywidualnych odbiorców. 
 
Burmistrz mówił, ze działania Gminy zmierzają w kierunku segregacji, jest złożony wniosek 
o dofinansowanie zakupu pojemników do segregacji odpadów dla każdej miejscowości, 
trzeba dysponować własną działką, musi być także świadomość społeczeństwa i podział na 
poszczególne frakcje w gospodarstwach domowych.  
 
Radny Jarosław Filipiński mówił, że świadomość społeczeństwa jest, ale jest opór 
pracowników ZGKiM w Strykowie, chodzi o odbiór odpadów, gdy są pełne pojemniki, 
sygnalizowane było to już kilka razy w Zakładzie. 
 
Radny Wojciech Cichosz mówił, że jest to sprawa czysto techniczna, trzeba spróbować 
zainteresować odbiorców odpadami wyselekcjowanymi. Radny pytał, czy na terenie ZGKiM 
mogą być składowane zużyte opony oraz jak traktować opakowania po nawozach i folie po 
sianokiszonkach.  
 
Burmistrz odpowiedział, że zużyte opony składują tylko zakłady wulkanizacyjne.  
 
Pani Anna Szychowska odpowiedziała, że folii nie można wrzucać do pojemnika na plastik, 
ponieważ pojemnik jest na plastik, który jest wykorzystywany  do użytku spożywczego.  
 
Radny Włodzimierz Grochocki zgłosił wniosek formalny o przystąpienie do głosowania 
nad przyjęciem Sprawozdania.  
 
Komisja przyjęła zaprezentowane Sprawozdanie z realizacji Gminnego planu 
gospodarki odpadami dla Miasta-Gminy Stryków. 
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Głosowanie: 7 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się 
 
Następnie pani Szychowska omówiła Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu ochrony 
środowiska dla Miasta-Gminy Stryków.  
 
Komisja przyjęła zaprezentowane Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu 
ochrony środowiska dla Miasta-Gminy Stryków.  
Głosowanie: 7 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się 
 
Przewodniczący Rady Paweł Kasica poinformował, że wpłynęło pismo w sprawie zasięgu 
PKWŁ, jego zasięg się nie zmienił, Park i Otulina jest w tych samych granicach, 
wystosowano pismo do Burmistrza, aby zajął się tym tematem.  
 
Przewodniczący Komisji odczytał pismo – odpowiedź Burmistrza w/w sprawie.  
 
Komisja przyjęła jednogłośnie stanowisko zaprezentowane przez Burmistrza.  
 
Radny Witold Śliwkiewicz w sprawach różnych poprosił o wycięcie chwastów na rowie 
krytym w Bratoszewicach przy ul. Szkolnej.  
 
Radny Grzegorz Kuna zgłosił wniosek, aby wystąpić do Starostwa Powiatowego w Zgierzu 
o uporządkowanie poboczy przy drodze powiatowej w stronę Cesarki.  
 
Radny Jarosław Filipiński zapytał czy będzie udzielona pomoc matce dziecka, które było 
poszkodowane w zajściu w szkole w Bratoszewicach, dziecko jest nieakceptowane w klasie, 
reakcje szkoły nie pomogły, poza tym szkoła nie powiadomiła matki o zajściu. To jest kolejny 
taki  incydent mówił radny Filipiński.  
 
Burmistrz mówił, że szkoła przedstawi rozwiązanie tego problemu, matka nie zgłosiła się do 
szkoły, po za tym w piątek jest spotkanie z dyrektorami szkół, na którym będzie rozmowa na 
ten temat.  
 
 
Ad. 4. Ustalenie planu pracy Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Planu 
Miejscowego Rady Miejskiej w Strykowie na II półrocze 2009 roku. 
 
Plan pracy Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Planu Miejscowego Rady 
Miejskiej w Strykowie na II półrocze 2009 roku. 
 
Lipiec 

1. Stan zaawansowania prac nad planem zagospodarowania Gminy Stryków.  
2. Sprawy różne.  

 
Sierpień 

1. ZGKiM w Strykowie- informacja dot. gospodarki odpadami (segregacja odpadów, 
odbiór od indywidualnych gospodarstw, działalność oczyszczalni), sprawność 
hydrantów.  

2. Sprawy różne.  
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Wrzesień 
1. Wypracowanie wniosków do projektu budżetu Miasta-Gminy Stryków na rok 2010.  
2. Sprawy różne.  

 
Październik 

1. Informacja Wojewódzkiego Konserwatora Przyrody na temat aktualnego wykazu 
pomników przyrody na terenie Gminy Stryków.  

2. Sprawy różne.  
 
Listopad 

1. Informacja na temat zmian miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. 
2. Sprawy różne.  

 
Grudzień 

1. Wydanie opinii do projektu budżetu Miasta-Gminy Stryków na rok 2010. 
2. Podsumowanie pracy Komisji za rok 2009 oraz ustalenie planu pracy na I półrocze 

2010 roku 
3. Sprawy różne.  
 

 
 
 

   Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony  
                                                  Środowiska i Planu Miejscowego Miejskiej w Strykowie Rady  

 
       Czesław Polit 
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Plan pracy Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Planu Miejscowego Rady 

Miejskiej w Strykowie na II półrocze 2009 roku. 
 
 
Lipiec 

1. Stan zaawansowania prac nad planem zagospodarowania Gminy Stryków.  
2. Sprawy różne.  

 
Sierpień 

1. ZGKiM w Strykowie- informacja dot. gospodarki odpadami (segregacja odpadów, 
odbiór od indywidualnych gospodarstw, działalność oczyszczalni), sprawność 
hydrantów.  

2. Sprawy różne.  
 
 
Wrzesień 

1. Wypracowanie wniosków do projektu budżetu Miasta-Gminy Stryków na rok 2010.  
2. Sprawy różne.  

 
Październik 

1. Informacja Wojewódzkiego Konserwatora Przyrody na temat aktualnego wykazu 
pomników przyrody na terenie Gminy Stryków.  

2. Sprawy różne.  
 
Listopad 

1. Informacja na temat zmian miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. 
2. Sprawy różne.  

 
Grudzień 

1. Wydanie opinii do projektu budżetu Miasta-Gminy Stryków na rok 2010. 
2. Podsumowanie pracy Komisji za rok 2009 oraz ustalenie planu pracy na I półrocze 

2010 roku. 
3. Sprawy różne.  
 

 
 

 


